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1. Opening

De VOORZITTER opent de vergadering.

2. Mededelingen

De VOORZITTER deelt mede dat de commissie-
vergadering van 19 november verschuift naar
26 november als gevolg van de gezamenlijke
statenvergadering op 19 november voor het
noorden van het land als opvolger van de Inter-
provinciale Statencommissie (Ipsc). Na afloop van
de vergadering van heden wordt een werk-bezoek
afgelegd aan de Stichting Het Drentse Boek en de
Stichting Drentse Taol.

3. Vaststelling van de agenda

De agenda wordt conform het concept vastge-
steld.

4. Verslag van de vergadering van
20 augustus 2003

Het verslag wordt conform het ontwerp vastge-
steld.

5. Ingekomen stukken

Mevrouw SMITH vindt het uitstekend dat voor-
gesteld wordt de brief van 27 augustus over de
bestuursopdracht inzake het Contourenplan
cultuur, welzijn en zorg 2005-2008 te betrekken
bij de discussiebijeenkomst van 6 oktober 2003.
De brief moet echter ook betrokken worden bij de
behandeling op 26 november van de opdracht aan
het onderzoeksbureau.

De lijst met ingekomen stukken wordt voor ken-
nisgeving aangenomen.

6. IPO-aangelegenheden

Van de gelegenheid tot discussie over IPO-aan-
gelegenheden (Interprovinciaal Overleg) wordt
geen gebruikgemaakt.

7. Uitnodigingen

7.1. Werkbezoek aan de Stichting Het Drents
Plateau op 3 december 2003

Mevrouw PANNEKOEK vraagt of het mogelijk is
dit werkbezoek aansluitend op de commissiever-
gadering op 26 november te plannen.

De VOORZITTER legt uit dat de datum in overleg
met Het Drents Plateau is vastgesteld.
Op 26 november vindt bovendien een andere
commissievergadering plaats.

De heer JAKOBS vraagt of dat laatste een pro-
bleem vormt.

De heer WENDT wijst erop dat sommige leden
ook aan die andere commissievergadering geacht
worden deel te nemen.

De VOORZITTER kondigt nader overleg met de
stichting aan over het tijdstip van het werkbezoek.

7.2. Werkbezoek aan het Centrum voor
Beeldende Kunst op 14 januari 2004

De VOORZITTER constateert dat hierover geen
op- of aanmerkingen worden gemaakt.

8. Brief van 10 september 2003, kenmerk
37/6.11/2003008112, inzake overzicht
stand van zaken gedane toezeggingen in
vergaderingen van provinciale staten en
statencommissies tot en met het tweede
kwartaal 2003

De VOORZITTER constateert dat het stuk voor
kennisgeving wordt aangenomen.

9. Statenstuk 2003-82, Nota van aanbieding
en begroting 2004 en brief van
18 september 2003, kenmerk
38/4/2003008620, inzake uitvoering
collegeprogramma

De heer JAKOBS vraagt of in de begroting voor
het jaar 2004 door gedeputeerde staten (GS)
rekening is gehouden met de aangekondigde
bezuinigingen door het Rijk.
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In het overzicht op bladzijde 89 is sprake van ruim
€ 70.000,-- aan apparaatskosten, terwijl dit vorig
jaar nog € 30.000,-- was. Waar zijn de meer-
kosten door veroorzaakt? Wat betreft jeugdzorg is
de vraag van belang welke gevolgen de nieuwe
Wet op de jeugdzorg heeft voor de rol van provin-
cie en provinciale staten? Wat verandert er aan
de taken? In de begroting spreken GS over een
breder mediabeleid. Wat betekent dat nieuwe
beleid? Wordt bij deze nieuwe aanpak nog steeds
uitgegaan van het begrote bedrag?

De heer HEMSTEEDE wijst erop dat het college
in een beleidsvoornemen aankondigt de deel-
aspecten van cultuur in de Cultuurnota 2005-2008
op een afgewogen wijze aan de orde te stellen.
Hierbij wordt gerefereerd aan de Nota kunst en
cultuur in Drenthe uit 1995, waarin de provincie
een rol voor zich ziet weggelegd als onder andere
bewaker van kwaliteit. In de indicatoren voor doel-
realisatie van de programmadoelstelling cultuur,
38303, staan echter enkel kwantitatieve criteria. Is
het college bereid om aanvullende, kwalitatieve
criteria te laten zien?
Het college geeft in de begroting prioriteit aan
het Noordelijk productiefonds en de culturele
gemeenten van Drenthe. Waarom deze intensive-
ringspunten? In het doelbereikingsonderzoek naar
het beleid van de pilot Culturele gemeente van
Drenthe 2002 staat dat de effectiviteit daarvan op
korte termijn niet eenduidig te bepalen is. In dat
onderzoek staat eveneens dat het aanbeveling
verdient om in aansluiting op de evaluatie een
door de provincie geïnitieerde beleidsevaluatie uit
te voeren. Is het niet verstandig om onder reser-
vering van het begrote bedrag eerst een dergelijke
evaluatie te doen alvorens eventueel in het jaar
2005 het project voort te zetten.
Wat betreft de bibliotheekvernieuwing spreekt het
college van innovatie en verbreding van functie en
gebruik van bibliotheken. In de criteria voor de
doelrealisatie komt alleen de aloude functie van
informatievoorziening naar voren. Waar denkt het
college aan bij verbreding van de functie? Hoe
worden die (nieuwe) functies gerealiseerd?

Mevrouw MASTWIJK kan zich in grote lijnen vin-
den in de begroting voor het jaar 2004, al waren in
navolging van het collegeprogramma nieuwe,
concrete onderwerpen verwacht. De herziening
van het subsidiebeleid krijgt prioriteit in het colle-
geprogramma.

In de huidige voorstellen is daar niets van te zien.
Wanneer mogen voorstellen van het college
hieromtrent worden verwacht? De voorstellen in
de brief Uitvoering collegeprogramma zijn aardig,
maar de vrees leeft dat deze eenmalige uitgaven
niet helpen. Voor onder meer onderwijs (zie blad-
zijde 5 van de brief) is structureel geld nodig.
Anders vallen deze projecten toch weer in het
oude stramien? Volgens diezelfde brief wil het
college een bijdrage leveren aan versterking van
het sociaal evenwicht door verbetering van voor-
zieningen? Het voorzieningenniveau van het
platteland holt echter al jarenlang achteruit met
het verdwijnen van banken, winkels en postagent-
schappen en loketfuncties van gemeenten. De
provincie moet dan ook haar regierol waarmaken
door deze instellingen te bewegen een bijdrage te
leveren aan een gezamenlijke aanpak. Dat kan
voor deze belanghebbenden zowel een beschei-
den winst als een beter bereik van de doelgroep
opleveren. Apothekers, cultuur- en welzijninstel-
lingen, vrijwilligersorganisaties, notarissen en wat
dies meer zij, kunnen door het delen van dak en
kosten voorzieningen behouden voor het platte-
land. De zogenaamde Seniorenbank in Annen is
hiervan een goed voorbeeld. Wat zien de andere
fracties in dit voorstel?
Sport scoort op bladzijde 88 van de begroting
2004 als het gaat om integratie, participatie, ver-
betering van sociale kwaliteit en tegengaan van
vereenzaming. Vrijwilligerswerk in cultuur, sport
en zorg is als logisch gevolg daarvan een speer-
punt van beleid. Daarvan is echter niets terug te
zien in de voorstellen over uitvoering van het
collegeprogramma. Het college zet eenzijdig in op
werk en economie en vergeet de sociale kant van
de samenleving. Er moet dan ook een substan-
tieel bedrag gereserveerd worden voor het onder-
steunen van het vrijwilligerswerk als cement van
de samenleving.

Mevrouw GOUDRIAAN vindt dat mevrouw
Mastwijk, in afwijking van de handreiking voor
behandeling van mevrouw Rozema, alsnog een
algemene beschouwing houdt. Volgens die hand-
reiking zijn nu concrete vragen aan de orde.

Mevrouw MASTWIJK merkt op dat haar betoog
enkele proefballonnen bevat, aangevuld met de
nodige vragen.
De vragen van de heer Wijbenga over ondertite-
ling van de uitzendingen van TV Drenthe voor
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doven en slechthorenden zijn nog niet van een
antwoord voorzien. Het zou goed zijn als de ant-
woorden voor de Algemene Beschouwingen ont-
vangen worden, zodat een en ander in de bijdrage
betrokken kan worden.

De heer FONK denkt dat er ruimte is voor zowel
opmerkingen in kaderstellende als in controleren-
de zin.

Mevrouw GOUDRIAAN heeft ook geworsteld met
de te kiezen aanpak. De statengriffier heeft in
haar brief echter duidelijk gemaakt dat nu een
vragenronde aan de orde is, waarop vervolgens
de bijdrage voor de Algemene Beschouwingen
gebaseerd kan worden. Op dit punt moet dan ook
eenduidigheid bestaan.

De heer FONK vindt dat hier sprake is van een
vormvraag waarbij elke fractie kiest voor een
eigen invulling.

Mevrouw SMITH merkt op dat er reeds technische
vragen zijn gesteld en beantwoord. De brief van
de statengriffier is niet meer dan een voorzet
geweest. Het is vervolgens aan de commissie om
in discussie te treden.

De VOORZITTER legt uit dat het voorstel van de
griffier erop doelt dat het uiteindelijke politieke
debat in de staten plaatsvindt. Voorafgaand daar-
aan is er in de commissie ruimte voor een opbouw
door het stellen van vragen en, in een bredere
opvatting, voor het aandragen van nieuwe punten
voor het politieke debat.

De heer HEMSTEEDE wijst erop dat bij eerder
telefonisch contact de voorzitter niet heeft gerept
van die bredere opvatting.

De VOORZITTER denkt dat de heden gegeven
uitleg kan dienen als uitgangspunt voor een ver-
dere discussie.

De heer FONK is van mening dat het laatste jaar
van de periode 2001-2004 is bepaald door het
Actieprogramma cultuurbereik en de Drentse
Contourennota Schaduwen vooruit. 2004 is een
jaar van afronding van oud beleid. De schaduwen
die de aangekondigde Haagse bezuinigingen
vooruitwerpen, stemmen bovendien tot bezinning
voor nieuw beleid en de nieuwe contourennota.

In de brief van 27 augustus is uitvoerig bericht
over de weg naar die nota, die heel uitvoerig is en
aanzet om de zaken nauw te volgen. De voorge-
nomen rijksbezuinigingen van € 19 miljoen in het
jaar 2005 zullen doorwerken in de provinciale
plannen in de contourennota, de Cultuurnota, de
Festivalnota, etc. De eerste producten van de
contourennota, verwacht in maart 2004, worden
dan ook in spanning afgewacht. De landelijke
ontwikkelingen en de te ontwikkelen provinciale
plannen vragen om een denkrichting over de
benadering van de planvorming. Spreker stelt,
met het oog op de herijking van de Cultuurnota en
gezochte ruimte bij besteedbare middelen, voor
de huidige budgetinstellingen en subsidieposten
nog eens tegen het licht te houden. Een toets op
noodzaak, doelmatigheid, overlap in werkzaam-
heden, mogelijkheid tot samenwerking en fusie,
efficiëntie en over- en onderbesteding verdient
daarbij de aandacht. Hierbij gelden de uitgangs-
punten van een sobere, doelmatige overheid en
"nieuw voor oud". De aankoopsubsidie beeldende
kunst bijvoorbeeld is ondergebracht bij de gelden
van het Actieplan cultuurbereik en bedacht om
minder bedeelden de stap naar kunstverwerving
te laten maken en kunstenaars te steunen.
Slechts zeven galerieën mogen de subsidie ver-
strekken. Een erkend kunstenaar die vervolgens
in een gemeentehuis exposeert, mag geen sub-
sidie beloven, zodat in feite alleen de galerie
wordt gesteund. Van deze subsidie, die concur-
rentievervalsend werkt, wordt bovendien nage-
noeg geen gebruikgemaakt. Dat geld kan beter
gebruikt worden ter stimulering van de beeldende
kunst in het algemeen.
Een ander voorbeeld is de rietendaksubsidie van
€ 135.000,--, omgerekend 1.700 m2; dus ongeveer
zes boerderijen. De bijdrage is berekend op een
prijs per eenheid van € 50,--, terwijl de feitelijke
kosten voor rietdak € 80,-- bedragen. Hierop wordt
50% subsidie gegeven, mits gekoppeld aan een
gemeentelijke bijdrage van 10%. Ondanks de
marginale bijdrage per eenheid haken de eerste
gemeenten af wegens te weinig draagvlak, zoals
Aa en Hunze en Tynaarlo. Kan dit geld niet beter
besteed worden aan de voornamelijk historische
panden in het landschap? Kan de bijdrage voor de
overige gemeenten niet worden verhoogd?
Voorstel 9 van de Nota van aanbieding gaat over
het Noordelijk productiefonds, voortkomend uit de
noordelijke samenwerking in het kunstenveld over
de budgetperiode 2005-2008.
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Dit streven wordt gesteund, alhoewel Groningen
dominant blijft in uitstraling en aantrekkingskracht.
Drenthe kan meeliften en moet de zaak niet com-
petitief benaderen. Het bedrag van € 200.000,-- is
een goede inzet voor participatie in gezamenlijke
ontwikkeling, waarbij wel van tevoren duidelijk
moet zijn wat voor dit geld verwacht mag worden.
Als het bedrag van € 1 miljoen de bezuinigings-
ronde niet overleeft, wordt van het college een
nieuw voorstel verwacht.
Voorstel 10 betreft de culturele gemeente van
Drenthe; een initiatief dat vorig jaar voor het eerst
is opgestart. Ondanks enkele communicatiefouten
is het redelijk succesvol geweest. Onduidelijk
hierbij is het draagvlak. Bij onvoldoende aanmel-
dingen en een verminderde levensvatbaarheid
kan het budget in aanmerking komen voor een
andere inzet. Ook de onderverdeling van de
€ 90.000,-- heeft de aandacht. Welk deel van dit
bedrag blijft in de organisatie zitten?
Meer in het algemeen is het wenselijk om de
begrippen kunst, amateurkunst, musea, cultuur,
festival, evenementen, folklore, etc., op een hel-
dere wijze te definiëren en van elkaar te onder-
scheiden. Dit geldt ook voor de aandachtsgebie-
den sport, welzijn en zorg. Deze begrippen kun-
nen de basis zijn van nieuw beleid, met duidelijke
definities en een duidelijk omschreven subsidie-
bedrag.

Mevrouw SMITH kan voor het merendeel instem-
men met hoofdstuk 8. Met die plannen is niets
mis. In de statenagenda staan punten zoals leef-
baarheid in de kernen, jongeren, jeugdzorg,
onderwijs, de sociale agenda en de burger.
In de Statencommissie Milieu, Water en Groen is
reeds een voorstel gedaan over het Plattelands-
fonds, duidelijk verderstrekkend dan het voor-
nemen van het college in de brief van
18 september. In het kader van het behoud van
het cultureel erfgoed zijn het Drents digitaal
erfgoedplein, een regionaal historisch centrum in
samenwerking met het Drents archief, de web-
sites van het Drents archief en het Drents foto-
archief daarbij een goede start. Vooral het betrek-
ken van middelbare scholieren valt in goede
aarde. Met de leefbaarheid van de kernen hangt
ook de karakteristieke bebouwing samen. Het
geld voor herstel van de rieten daken is echter
dermate weinig dat jaarlijks een reductie op het
percentage wordt toegepast.

Een groot aantal panden wordt daarnaast van
toepassing uitgesloten. In de Algemene
Beschouwingen komt dit punt zeker terug nu voor
het jaar 2004 geen subsidieverhoging is gereser-
veerd.
Het jaar 2003 is het Jaar van de boerderij, waarbij
zorgwekkend is dat volgens onderzoek van de
Stichting Historischeboerderijenonderzoek blijkt
dat de afgelopen 12 jaar 16% van de historische
boerderijen in Drenthe is verdwenen. Er moet dan
ook een inventarisatie komen van het aanvullend
beleid op het rijksmonumentenbeleid en eventueel
het lokaal monumentenbeleid, in het verlengde
van het voorstel van de VVD-fractie. Het erfgoed
moet overeind blijven staan.
Ook de multifunctionele dienstencentra raken aan
de leefbaarheid in de kernen. Het voorstel van de
CDA-fractie valt dan ook in goede aarde.
Bij punt 7 van de statenagenda is sprake van jon-
geren, jeugdzorg en onderwijs. Het gaat om een
samenhangend jongerenbeleid en een agenda
waarin werk, onderwijs en hulpverlening zijn op-
genomen. De punten 9 en 11 van de collegebrief
sluiten naadloos aan op dit goede idee. Tijdens
het IPO-congres van vorige week is in workshops
aandacht besteed aan een project ter voorkoming
van voortijdig schoolverlaten in het voorbereidend
middelbaar beroepsonderwijs en het bekend-
maken van jongeren zonder startkwalificatie met
ondernemerschap. Kan het college nagaan of
dergelijke projecten ook in de provincie Drenthe
van de grond kunnen komen?
Inzake de jeugdzorg moet het beleid van de af-
gelopen jaren voortgezet worden langs de lijnen
van het beleidskader 2003-2006. Belangrijk is om
te weten welke consequenties de nieuwe Wet op
de jeugdzorg heeft voor de provincie.
Tegen de achtergrond van sport en jongeren is
het leuk om te weten dat 2004 het jaar is van
sport en opvoeding. Daaraan moet extra aandacht
besteed worden en wellicht meer middelen.
Dit punt is overigens niet terug te vinden in de
productenraming. Een leuk project hierbij is een
forumtheater, waarbij jongeren en sportverenigin-
gen een interactief stuk over normen en waarden
hebben ontwikkeld.
Bij de sociale agenda is de opdracht van het
onderzoeksbureau in het kader van het sociaal
rapport aan de orde.
I/D-banen (instroom/doorstroom) zijn een geducht
middel in de strijd tegen de ook in Drenthe
stijgende werkloosheid.
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Die banen leveren mensen een dagelijks houvast,
net zoals mensen met vrijwilligerswerk tonen
maatschappelijke verantwoordelijkheid te willen
dragen. Een onderdeel van dit werk is bewoners-
participatie, die diverse pilots op het terrein van
lokaal sociaal beleid kent. De uitkomsten daarvan
worden graag tegemoet gezien.
De wil om een kennis- en expertisecentrum te
realiseren met ondersteuning op maat valt in
goede aarde. Op dit punt worden voorstellen van
het college verwacht.
Ook de punten uit de missie in de begroting bij
cultuur krijgen instemming. Het wordt tijd voor een
nieuwe cultuurnota. Bij de voorbereiding daarvan
hoort trouwens een interactief overleg met de
betrokken organisaties en instellingen.
Het Noordelijk programma artistieke dynamiek
geldt nog voor het jaar 2004. Voor het jaar 2005
komt er een Noordelijk productiefonds, mits het
Rijk een bijdrage levert. Kan het onderzoek van
de universiteit over het actieprogramma aan de
staten toegezonden worden?

Mevrouw KEMPE leest op bladzijde 85 van
de begroting 2004 dat een beleidsvisie op
RTV Drenthe wordt ontwikkeld in relatie tot een
breder mediabeleid. Wat stelt het college zich
daarbij voor? Het Noordelijk productiefonds is een
goede zaak als het om participatie cultuuruitingen
gaat.
Er blijven echter twijfels bij de door Den Haag
toegezegde € 1 miljoen. Komt dit geld er volgens
het college? Het pilotproject Culturele gemeente
Borger-Odoorn is nog steeds niet goed geëvalu-
eerd. Eerst moeten de goede en slechte ervarin-
gen op een rij gezet worden alvorens een volgen-
de culturele gemeente, binnen duidelijke rand-
voorwaarden, aan te wijzen. Oktobermaand,
Kindermaand vindt volgend jaar niet alleen op
zondag, maar ook op zaterdag plaats. Dit stemt
tot tevredenheid, al is het jammer dat het Drents
Museum, het Speelgoedmuseum en De Kolk niet
meedoen.
Het college stelt inzake de gezondheidszorg, waar
nodig, initiatieven te nemen voor het aanbod bij
de ziekenhuiszorg en de ambulancezorg. Dit is
prima, maar wat gebeurt er op het vlak van de
huisartsenzorg. Ondanks het ontbreken van een
wettelijke taak voor de provincie moet het college
alert blijven bij deze zorg. Ook op dit terrein
moeten eventueel initiatieven worden genomen.

Minister Hoogervorst heeft extra geld toegezegd
voor de ambulancezorg. Waarop kan de provincie
rekenen?
De thema's voor het ouderenbeleid zijn reeds
verwoord in het Actieprogramma cultuur, welzijn
en zorg 2004: vergroting zelfstandigheid ouderen,
maatschappelijke deelname door ouderen en
afstemming van diensten en voorzieningen. De
vraag is echter of er voldoende extra zorg is voor
ouderen die het thuis niet meer redden, bijvoor-
beeld bij thuiszorg en capaciteit bij verzorgings-
en verpleeghuizen. Een jaar geleden stonden
2.500 mensen op de wachtlijst voor thuiszorg of
opname in een verzorgings- of verpleeghuis. Op
dit punt ligt een intensivering van beleid voor de
hand.
Met het oog op de extra zorg worden er vraagte-
kens gezet bij de voortgang van realisering van
hospicevoorzieningen. Een daarvoor aangewezen
boerderij is inmiddels gekraakt. De provincie heeft
overigens geld gedoneerd voor de start van een
hospice.
Het idee van de multifunctionele dienstencentra
wordt een warm hart toegedragen.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN mist in de begroting
en Nota van aanbieding aandacht voor de aange-
kondigde rijksbezuinigingen. In de Nota van aan-
bieding wordt slechts rekening gehouden met
minder behoedzaamheidsreserve met het oog op
een dip in het jaar 2004. Bekend is echter dat
invoering van de nieuwe Algemene bijstandswet
(ABW) minder ambtenaren in Hoogeveen inhoudt.
Ook komen er meer dak- en thuislozen als gevolg
hiervan. De provincie heeft toch een taak bij
bevordering van de sociale samenhang? Even-
eens is bekend dat de sportbonden moeten
bezuinigen. Welke effecten heeft dit voor Drenthe
en welke keuzen maakt de provincie daarbij?
Op bladzijde 85 staat dat de provincie waarschijn-
lijk pas per 1 januari 2004 de verantwoordelijkheid
krijgt voor instandhouding van een kwalitatief
hoogwaardige regionale radio- en tv-omroep.
Wanneer wordt de benodigde beleidsvisie daarop
ontwikkeld? Die moet toch al in concept gereed
zijn?
Hoeveel extra geld komt er beschikbaar, en wan-
neer, voor de ambulancezorg?

De heer SLUITER juicht het Noordelijk productie-
fonds als een gezamenlijk initiatief van het
Noorden toe.
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De volumebijdrage van Drenthe had echter groter
mogen zijn. Het fonds is er nog niet, omdat een en
ander afhangt van de bijdrage van het Rijk. Wat is
hierover bekend? Waarop is het optimisme van
het college terzake gebaseerd? Als dat geld er
onverhoopt niet komt, moet alsnog overlegd wor-
den over dit zeer belangrijke initiatief.

De heer BEUMERS vestigt de aandacht op groe-
pen mensen die aan de onderkant van de maat-
schappij leven. De kansarmen in de sport moeten
ook aan bod komen. Tevens blijven de I/D-banen
steun verdienen. Ook moet voorkomen worden
dat de zaken in het onderwijs gaan vastlopen. Het
ambitieniveau is goed, maar komt in gevaar door
de rijksbezuinigingen. Verhoging van de motor-
rijtuigenbelasting kan niet op instemming rekenen.
Het is eigenlijk aan de grote fracties in de staten,
CDA en VVD, om duidelijke beslissingen te
nemen. Er moet immers voor ongeveer 14%
bezuinigd worden om de continuïteit te waarbor-
gen.

De VOORZITTER constateert dat er verschillende
opvattingen leven bij de fracties over uitwerking
van de brief van de griffier. De tweede termijn kan
dan ook gebruikt worden om alsnog meer alge-
mene opmerkingen te maken.

De heer JAKOBS ziet graag een kwartier pauze
met het oog op de voorbereiding daarvan.

De VOORZITTER maakt honorering van het ver-
zoek afhankelijk van het antwoord van het college.

De heer SCHAAP merkt op dat het college niet
volledig rekening heeft kunnen houden met de
aangekondigde bezuinigingen van het Rijk.
Het is immers niet volledig bekend wat en welke
de gevolgen zijn en voor wie. Wel is vanzelfspre-
kend rekening gehouden met de bezuiniging van
€ 1 miljoen op het Provinciefonds.
In de begroting is sprake van een breder kader
voor het mediabeleid. Momenteel wordt gewerkt
aan een nota vooral gericht op de relatie tussen
de provincie en de regionale omroep RTV Drenthe
voor de komende jaren. Daarbij worden de ogen
niet gesloten voor andere media. De grote aan-
dacht voor RTV Drenthe is veroorzaakt door het
feit van een nieuwe budgetinstelling van een be-
hoorlijke omvang.

De subsidiegever moet immers kunnen sturen. Of
het bedrag in de begroting hetzelfde blijft, ligt
vooral aan de staten.
Bij de Cultuurnota lopen een paar dingen door
elkaar. Het Rijk werkt aan een nieuwe Cultuurnota
2005-2008, net als het college. Daarnaast wordt
gewerkt aan het Noordelijk productiefonds, waar-
bij het vertrouwen bestaat dat het Rijk mee blijft
doen. De staatssecretaris kijkt in ieder geval posi-
tief naar de noordelijke samenwerking en bijvoor-
beeld het aansprekende Artist in residence-idee in
het Noordelijk productiefonds. Het noordelijk
overleg cultuur is een lobby gestart om de Kamer
te informeren rond de begrotingsbehandeling en
het ministerie met goede ideeën te voeden.

De heer FONK vraagt of in dat productiefonds het
gehele Noorden is vertegenwoordigd, met name
Fryslân.

De heer SCHAAP antwoordt dat de samenwer-
king de drie noordelijke provincies en de steden
Groningen en Leeuwarden betreft. Dit overleg
bestaat overigens al enige jaren. Elke partner
steekt er twee ton in. Groningen neemt een domi-
nante positie in het fonds in. Er vindt overigens
een artistieke kwaliteitstoets plaats, wat niet weg-
neemt dat een goede samenwerking inhoudt dat
alle partners aan bod komen. Een van de thema's
die nog niet goed uit de verf zijn gekomen, is erf-
goed als onderdeel van cultuur.

De heer HEMSTEEDE vraagt of deze samenwer-
king breder is dan alleen het productiefonds. Bij
het Centrum voor Beeldende Kunst is de provincie
Fryslân bijvoorbeeld niet vertegenwoordigd.

De heer SCHAAP geeft aan dat de samenwerking
zich vooral richt op het Noordelijk productiefonds
en de lobby daarvoor in Den Haag. Het overleg
omvat ook het depot in Nuis.

Mevrouw KEMPE wil weten of bekend is wanneer
de onderhandelingen in Den Haag hieromtrent
afgesloten zijn.

De heer SCHAAP legt uit dat het wachten is op de
staatssecretaris en haar rijkscultuurnota. Die zal
rond de zomer van 2004 afgerond zijn. Voor die
tijd moet duidelijk zijn wat de gevolgen zijn.
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Mevrouw PANNEKOEK wijst erop dat deze rijks-
cultuurnota omstreeks mei ter bespreking wordt
voorgelegd aan het kabinet.

De heer SCHAAP beaamt dat in de begroting
vooral kwantitatieve indicatoren vermeld staan.
Die indicatoren worden dan ook niet gehanteerd
door het bestuur voor een kwaliteitstoets. Daar-
voor worden immers adviescommissies in het
leven geroepen. Die adviseren het college inzake
uitgaven in de sfeer van het actieprogramma of
de aankoop van beeldende kunst. Deze zaken
moeten gescheiden blijven.

De heer FONK interpreteert een kwantitatieve
benadering in aantallen. Betekent dit dat er ruimte
in de begroting is voor nieuwe initiatieven?

De heer SCHAAP denkt van wel. Er zal een her-
ziening van het subsidiebeleid plaatsvinden. Het
huidige aantal subsidieregelingen, plm. 35, en de
effectiviteit van bijvoorbeeld de molendraai-,
rietendakenregeling en aankoopregeling voor
beeldende kunst mogen wel eens tegen het licht
worden gehouden. Bijvoorbeeld t.a.v. de admini-
stratieve lastendruk en de verhouding tussen
administratiekosten en het subsidiebedrag. Het
streven is naar meer effectieve vormen van sub-
sidie op basis van een evaluatie van de bestaan-
de subsidies. De doorlichting van de subsidie-
regeling zal terugkomen in de commissie.
Het is verheugend dat de bibliotheekvernieuwing
door het Rijk niet is geschrapt in de begroting. Er
is een bedrag opgenomen dat in de komende
jaren oploopt tot € 22 miljoen. Drenthe geeft dit
proces mede vorm en koppelt het aan, bijvoor-
beeld, de multiculturele dienstencentra en de leef-
baarheid van het platteland. De kunst is geld-
stromen uit verschillende sectoren te bundelen.
Aan de evaluatie van de culturele gemeente wordt
gewerkt. Nog dit jaar zal die worden afgerond.
Op basis daarvan zullen nadere afspraken ge-
maakt worden over eventuele voortzetting. Eén
gemeente is overigens reeds geïnteresseerd.

Mevrouw HAARSMA begrijpt de verwarring in de
PvdA-fractie over de voorgestelde commissie-
behandeling.

Mevrouw GOUDRIAAN accepteert deze kwalifica-
tie niet. De commissie heeft een andere wijze van
behandeling voorgesteld.

Via het Presidium is de commissie daarop terug-
gefloten, zodat alleen vragen gesteld mogen wor-
den.

Mevrouw HAARSMA heeft de PvdA-fractie niet
willen aantijgen. Het stemt tot tevredenheid dat
goed naar de statengriffier wordt geluisterd.
De verhoging van het budgetonderwijs is een
gevolg van de stijging van de apparaatskosten,
omdat een medewerker in het jaar 2003 is aan-
getrokken.
Eerst vindt er op 6 november a.s. een conferentie
plaats. Indien er na deze dag nog onduidelijk-
heden zijn kan er nog een brief verstuurd worden
aan de staten over de gevolgen van de nieuwe
Wet op de jeugdzorg voor de provincie Drenthe.
Het zogenaamde Drents model functioneert zeer
goed, zodat invoering van de nieuwe wet niet op
gejuich kan rekenen. In IPO-verband is daarop
echter uitgesproken dat Drenthe zich loyaal
opstelt en aan de slag gaat met het verkennen
van de knelpunten voor invoering van de nieuwe
Wet op de jeugdzorg. Er zijn reeds gesprekken
gevoerd met Jeugdzorg Drenthe, het Bureau
Jeugdzorg Drenthe en de Werkmaatschappij
Ontwikkeling Jeugdzorg Drenthe. Iedereen blijkt
echter zeer wel in staat met de uitvoering van de
nieuwe wet aan de slag te gaan. Op 6 november
vindt tijdens een zeer uitvoerige informatievoor-
ziening uitleg plaats over de nieuwe wet.

Mevrouw PANNEKOEK is in de laatste uitgave
van Provincie.nl een vergelijking tussen de
provincies opgevallen, waarin staat dat het aantal
cliënten voor de jeugdzorg aanzienlijk gestegen is.
Wat is hiervan de oorzaak? Dit moet ook in relatie
tot invoering van de nieuwe wet in de gaten
gehouden worden. Het aantal keren dat voor
Drenthe "onbekend" stond vermeld in die verge-
lijking leert bovendien dat een monitoring op
wachtlijsten niet overbodig is. Dit kan wellicht
betrokken worden bij de discussie over het onder-
zoeksbureau.

Mevrouw HAARSMA weet niet of reeds sprake is
van goede monitoring. Wel is bekend dat de
wachtlijsten in Drenthe aanzienlijk korter zijn dan
in andere provincies. Het college blijft alert op dit
vlak.

De heer JAKOBS vraagt of de invoering van de
nieuwe wet effecten heeft voor de begroting 2004.
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Mevrouw HAARSMA geeft aan van niet, omdat
het hier gaat om een doeluitkering.
De zorgen over de teloorgang van het platteland
worden gedeeld. Dit thema is met kracht en voort-
varendheid opgepakt met een post Sociale
infrastructuur, onder andere gericht op juist de
leefbaarheid. Het college is van zins zo spoedig
mogelijk met concrete voorstellen te komen, nog
voor het verschijnen van de Voorjaarsnota.

Mevrouw MASTWIJK geeft aan dat de angst leef-
de dat het alleen om de zorgcomponent gaat,
terwijl dit probleem juist breed getrokken moet
worden.

Mevrouw HAARSMA onderschrijft het belang van
een brede benadering.
Het onderwijs is in algemene zin natuurlijk van
groot maatschappelijk belang. Daarbij valt een
achterstand voor het Noorden te constateren,
zodat dit punt in Samenwerkingsverband Noord-
Nederland (SNN) extra aandacht zal krijgen.
Vandaar dat is aangegeven hiervoor op korte
termijn € 5 miljoen uit te trekken. Het college heeft
kennisgenomen van de projecten die voorgesteld
zijn tijdens het laatste IPO-congres. Er wordt
reeds bekeken hoe die concreet uitgewerkt kun-
nen worden. Hopelijk krijgen de staten ook op dit
vlak op korte termijn voorstellen voorgelegd.
Sport is vreselijk belangrijk en scoort bovendien
goed in de begroting. Zowel de provincie als het
Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport
(VWS) hebben er aardig wat geld in gepompt.
Het Ministerie van VWS, provincie en gemeenten
besteden er veel werk aan, wat ook structureel
gemaakt moet worden. De Sportraad Drenthe
gaat onderzoeken wat de resultaten zijn van de
breedtesportimpuls. Tevens zijn sportstimule-
ringsprojecten opgenomen in het werkplan voor
de komende jaren om de sport een belangrijk
onderdeel te maken.

Mevrouw MASTWIJK benadrukt dat het gehele
vrijwilligerswerkveld hierbij betrokken moet wor-
den.

Mevrouw HAARSMA wijst op de vrijwilligersprijs
die op 11 december voor het eerst wordt uitge-
reikt. Vrijwilligerswerk is een belangrijk goed bin-
nen de provincie Drenthe. Het kabinetsbeleid op
dit punt is bekend, wat maakt dat hier nog het

nodige werk verzet moet worden. Het betreft een
belangrijk speerpunt voor het college.
Uitvoering van de Algemene bijstandswet vindt
plaats door de gemeenten. De wijziging van deze
wet heeft grote gevolgen voor de gemeenten, die
dan ook via thema- en zorgbijeenkomsten probe-
ren een en ander in te vullen. De provincie subsi-
dieert dergelijke bijeenkomsten.
Het Zorgkantoor is verantwoordelijk voor planning
en uitvoering van zorgtaken zoals de verzorgings-
tehuizen. De provincie wordt om advies gevraagd
inzake wensen en behoeften. Het college spant
zich in om voor deze categorie zorgbehoevenden
mogelijkheden te realiseren. Realisering van de
hospice ligt goed op schema. Probleem is niet
alleen het financiële aspect, maar ook het vinden
van goede huisvesting. In Assen is een boerderij
gekraakt die geschikt zou worden gemaakt voor
een hospicecentrum. De gevolgen van een en
ander zijn nog niet bekend.

Mevrouw KEMPE heeft juist gelezen dat er finan-
ciële problemen gerezen zijn.

Mevrouw HAARSMA benadrukt dat vooral het
vinden van goede huisvesting het probleem is.
Een en ander wordt echter nader uitgezocht, zo-
dat de staten ervan op de hoogte kunnen worden
gesteld.
Wat betreft de ambulancevoorzieningen is bekend
dat een bedrag van € 32 miljoen naar de kleine
ziekenhuizen gaat. Het overige geld moet ver-
deeld worden over het ambulancevervoer. Daar-
over zijn nog geen concrete plannen bekend.

TWEEDE TERMIJN

Mevrouw PANNEKOEK herinnert eraan dat op het
vlak van schooluitvallers, ondernemerschap en
werkgevers bij behandeling van de Voorjaarsnota
een voorzet is gedaan door de VVD-fractie. Bij de
algemene beschouwingen zullen dan ook plannen
terzake ingediend worden.

De heer FONK is blij dat de fractie van
GroenLinks de subsidieregelingen voor monu-
menten en rieten daken in Drenthe ook van be-
lang vindt. Gevraagd is naar een heldere definië-
ring van begrippen zoals cultuur en erfgoed.
Er is tevens gesproken over kwetsbare groepen.
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Ook een dergelijke term behoeft definiëring voor
Drenthe. Behelst het hier AOW-ers, werklozen,
bijstandsgerechtigden enzovoorts?

Mevrouw NIEUWENHUIZEN denkt aan mensen
die op een minimuminkomen zitten en die geen
kwaliteiten bezitten om het hogerop in de maat-
schappij te brengen.

De heer FONK vindt dit te algemeen voor gebruik
in de voorliggende planvorming.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN is van mening een
aanzet tot een definitie te hebben gegeven.

Mevrouw MASTWIJK herhaalt de vraag naar on-
dertiteling van de uitzendingen van RTV Drenthe
voor doven en slechthorenden. De steun van de
fracties van GroenLinks en de ChristenUnie voor
de multifunctionele dienstencentra wordt op prijs
gesteld.

Mevrouw SMITH weet niet of zij dezelfde ideeën
heeft over de subsidieregelingen als die van de
VVD-fractie. Behoud van het cultureel erfgoed is
echter van groot belang.
In het kader van de jeugdzorg verdient preventief
jeugdbeleid de aandacht, juist om te voorkomen
dat jongeren in de jeugdzorg terechtkomen. Een
relatie tussen sport en opvoeding ontbreekt in het
beleid.

De heer BEUMERS vindt de multifunctionele
dorpshuizen, waarin een aantal clubs onderge-
bracht worden, een goed idee. Daarbij moeten
ook voorzieningen zoals de voor- en naschoolse
opvang van kinderen en desnoods de tandarts
een plaats krijgen. Een inrichting met verschuif-
bare wanden ligt daarbij voor de hand.

Mevrouw MASTWIJK legt uit niet alleen te doelen
op dorpshuizen, maar ook op een wijkgebouw in
een winkelcentrum.

De heer BEUMERS onderschrijft dat en vindt
bovendien dat dergelijke voorzieningen 22 uur per
dag beschikbaar moeten zijn.
Het daklozenprobleem neemt grote vormen aan
in Drenthe, met name in steden zoals Assen en
Coevorden. Oorzaakbestrijding is dan ook een
belangrijk item bij dit probleem.

Meer in het algemeen ligt er een grote verant-
woordelijkheid bij de regeringspartijen. Die maken
een keuze voor vermindering van koopkracht voor
een grote groep kwetsbaren. Het is dan ook aan
de fracties van CDA, VVD en D66 in de provincies
om daarbij het goede voorbeeld te geven met
bezuinigingen tot 14%. De kwetsbare groepen
zullen immers hard afrekenen met de bestuurders.
Het culturele en historische erfgoed is van belang.
Daarbij moet de stad Coevorden hoog op de
agenda staan.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN wijst erop dat waar
de heer Schaap spreekt van multiculturele centra,
mevrouw Mastwijk spreekt van multifunctionele
centra. Er zijn toch voorbeelden in andere provin-
cies van openbare voorzieningen in winkelcentra?

Mevrouw PANNEKOEK maakt duidelijk dat al bij
het collegeprogramma is gediscussieerd over
leefbaarheid van de kernen en multifunctionele
centra. Het gaat hier dus absoluut niet om een
nieuw thema.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN legt uit dat een en
ander bedoeld is als aansporing van het college.

Mevrouw PANNEKOEK vindt dat niet nodig. Het
thema heeft immers reeds de volledige aandacht
van het college en de fractie van de VVD.

Mevrouw MASTWIJK wijst erop geen lid te zijn
van een fractie die deel uitmaakt van het college.
Het punt wordt naar voren gebracht om het colle-
ge te steunen.

Mevrouw PANNEKOEK vindt het prima dat dit
punt op de steun van de CDA-fractie kan rekenen.

Mevrouw KEMPE onderschrijft de opmerkingen
van mevrouw Pannekoek.
Het relaas over de beleidsvisie over RTV Drenthe
is en blijft een vaag verhaal. De wachtlijsten op
het vlak van de jeugdzorg en de ouderenzorg zijn
een treurige zaak. Bij een aanvraag voor een
aanleunwoning kreeg een bewoner onlangs
te horen dat de bevoegde instantie bezig was
de aanvragen over 1998 te verwerken! Kan de
provincie Drenthe iets uitrichten in IPO-verband of
in Den Haag?
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De heer SCHAAP geeft aan dat de schriftelijke
vragen van de CDA-fractie over de ondertiteling
van de nieuwsuitzendingen van RTV Drenthe
schriftelijk worden beantwoord voor de algemene
beschouwingen. Het jaarsverslag van de Stichting
Regionale Omroep, Overleg en Samenwerking
(ROOS) kan op dit punt overigens al enige helder-
heid brengen.
Bij definiëring van begrippen met het oog op sub-
sidieregelingen moet een ellenlange discussie
over definities vermeden worden. Iedereen kijkt
immers anders aan tegen begrippen zoals cultuur
of erfgoed. Een lijstje met definities kan bijge-
voegd worden, maar het zou te betreuren zijn als
dat leidt tot debat over definitiekwesties.

De heer FONK denkt aan een grofmazig onder-
scheid, waardoor duidelijk wordt dat een nieuw
uniformjasje voor een fanfareorkest iets anders is
dan een bijdrage aan het NNO.

De heer SCHAAP merkt op dat alleen het laatste
binnen de kaders van de provincie valt.

De heer HEMSTEEDE is van mening dat het hier-
bij juist gaat om de gevraagde kwalitatieve criteria.

Mevrouw HAARSMA komt nog een keer terug op
de multifunctionele zorg- en dienstencentra. Dit
maakt deel uit van een speerpunt van het college.
Overigens is reeds in het jaar 2000 ƒ 300.000,--
uitgetrokken voor deze centra. Op dit moment is
een evaluatie van de besteding van dat geld in
gang gezet. Aan de hand daarvan worden con-
crete plannen over dit onderwerp voorgesteld.
Steun op dit vlak wordt van harte verwelkomd.
Het onderwerp van vergrijzing blijft een punt van
zorg, zeker gezien de kabinetsplannen. Het colle-
ge zal zich zowel in de relatie met het Zorgkantoor
en in de regiefunctie van het college inspannen
hieraan vorm te geven.
De link tussen jeugd, sport en opvoeding maakt
deel uit van een integraal jeugdbeleid.

De VOORZITTER constateert dat het statenstuk
afdoende is behandeld.

10. Brief van GS van 10 september 2003,
kenmerk 37/6.13/2003008270, inzake
uitvoering Motie F: inventarisatie
evenementen/onderzoeken

De heer FONK herinnert eraan dat uitvoering
van deze motie van de fractie van de VVD, die
de steun van de fracties van PvdA, CDA en
ChristenUnie verkreeg, klem zit. Aanleiding voor
indiening van de motie was een subsidieaanvraag
van het Bloemencorso Eelde. Die werd niet toe-
gekend vanwege het stevige eigen vermogen van
het corso, het heffen van entree en het structurele
karakter van de aanvraag en meer in het alge-
meen vanwege onduidelijke definities.
Bij de uitwerking van de motie loopt de Afdeling
Cultuur aan tegen een complexe problematiek,
mede door de formulering van de motie. Vraag is
of de nadere kaderstellende uitspraken afgerond
kunnen worden met een goed voorstel. Het speel-
veld is niet transparant. Punt is wel dat het heel
lang heeft geduurd voordat het college motiveert
waarom de zaken vastlopen. De nieuwe contou-
rennota wordt binnen een jaar verwacht. Het is
dan ook niet wenselijk om nu nog besluitvorming
te formuleren. Het apparaat heeft de capaciteit
nodig voor voorbereiding van die nieuwe nota.
Spreker stelt voor om agendapunt 10 te laten
staan en niet inhoudelijk op de brief en de bijlage
in te gaan en de discussie hierover te koppelen
aan het debat over de nieuwe contouren- en
cultuurnota.

De VOORZITTER stelt het ordevoorstel van de
heer Fonk aan de orde.

De heer JAKOBS stemt ermee in.

De heer BEUMERS vindt het van groot belang dat
de in de bijlage gestelde vragen, alhoewel niet
even duidelijk, van een antwoord worden voor-
zien.

De VOORZITTER herinnert eraan dat het orde-
voorstel van de heer Fonk voorligt.

De heer BEUMERS stemt met dat voorstel in.

De heer HARLEMAN stemt in met optie 1 en
daarmee ook met het voorstel van de heer Fonk.
In feite is daarmee de brief ook inhoudelijk behan-
deld.
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De heer SLUITER is niet onder de indruk van de
inhoudelijk armoedige resultaten van het college
na een periode van een jaar. Het voorstel van de
heer Fonk voorkomt dat de staten zich verdiepen
in een stuk dat onvoldoende kwaliteit heeft.

De heer REUKEMA heeft behoefte om in de ver-
gadering van heden over de motie F van gedach-
ten te wisselen.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN wijst erop dat een
inventarisatie beschikbaar is, op grond waarvan
criteria worden ontwikkeld. Is het mogelijk om in
het voortraject van de cultuurnota reeds deze
nieuwe criteria te ontwikkelen en te bespreken.

Mevrouw KEMPE vraagt naar het oordeel van het
college. Wil zij horen wat de staten inhoudelijk te
melden hebben over dit agendapunt?

De heer SCHAAP maakt kenbaar dat het college
goed kan leven met optie 1. Het probleem is
overigens niet beperkt tot een begrippenkwestie.
Een regeling die zich richt op selectie van vijf tot
tien evenementen onder ongeveer duizend
evenementen, vraagt om het optuigen van een
batterij aan ambtenaren. Moet elk jaar een
discussie opgestart worden over begrippen en
criteria? Uiteindelijk is de conclusie getrokken dat
de staten moeten aangeven of het beperkt blijft tot
het bloemencorso of dat een regeling getroffen
moet worden voor duizend evenementen. Dat
laatste is ondoenlijk. Het is overigens onduidelijk
waarom het voorstel van onvoldoende kwaliteit
zou zijn. Het denken over het incidenteel steunen
van evenementen, niet structureel en zonder
bezwaarprocedures, gaat echter door. Er zijn
wellicht mogelijkheden om dat wat efficiënter te
doen.

De heer HEMSTEEDE herhaalt de vraag naar de
kwalitatieve beoordeling van de evenementen. Op
basis van welke criteria worden er uiteindelijk vijf
tot tien evenementen gekozen?

De heer REUKEMA vindt dat behandeling van het
ordevoorstel van de heer Fonk geen inhoudelijke
discussie inhoudt.

De VOORZITTER wijst erop dat nu het voorstel
van mevrouw Nieuwenhuizen aan de orde is om
nieuwe criteria te ontwikkelen om het onderdeel

Evenementen goed verwoord te krijgen in de
contourennota.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN vindt de beantwoor-
ding van het college afdoende. Het ordevoorstel
van de heer Fonk wordt gesteund.

De heer HARLEMAN meent in de woorden van de
gedeputeerde te horen dat de motie niet uit te
voeren is, tenzij er veel ambtenaren aan worden
gezet. Dat had beter in de brief aan de staten
vermeld kunnen worden.

De heer SCHAAP denkt dat de brief duidelijk
maakt niets te zien in het vertalen van de motie F
naar een evenementenregeling. De motie moet
dan ook scherper worden geformuleerd. Het voor-
stel om een en ander te betrekken bij de totstand-
koming van de contourennota is verstandig. Dat is
iets anders dan onwil van het college.

De heer HARLEMAN vindt dat de brief duidelijker
had kunnen zijn op dit punt.

Mevrouw KEMPE krijgt uit de gedachtewisseling
tot nu toe de indruk dat het gaat om een hopeloze
missie.

De heer SCHAAP kan dat niet beamen, omdat de
achterliggende doelstelling van de motie wordt
onderschreven.

De VOORZITTER constateert dat met uitzonde-
ring van de fractie van het CDA besloten wordt om
niet inhoudelijk op de brief en de bijlage in te gaan
en de discussie hierover te koppelen aan het de-
bat over de nieuwe contouren- en cultuurnota.

11. Statenstuk 2003-84, Bijdrage Fonds
flexibel beleid aan project 150 jaar
Drents Museum

Mevrouw KEMPE gaat akkoord met het staten-
stuk. In de inleiding stelt het college voor, ook
onderwijsinstellingen toe te voegen aan de
samenwerking. Het verband hierbij is echter in
eerste instantie niet duidelijk. Wat bedoelt het
college? Zijn de andere subsidies reeds rond?
Er is veel geld uitgetrokken voor viering van dit
jubileum. Dat staat in schril contrast met de aan-
dacht die wordt besteed aan 400 jaar provinciaal
bestuur in Drenthe.
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De heer REUKEMA vindt dat het college trots kan
zijn op het Drents Museum, een pronkstuk in
Noord-Nederland. De professionele aanpak van
het management en de grensoverschrijdende
denkrichting geven vertrouwen in de toekomst.
De huidige expositie over "de Poolse Rembrandt"
past in dit beeld.
Het voorstel om een provinciale bijdrage van
€ 75.000,-- krijgt de instemming.

De heer FONK onderschrijft de mooie woorden
van de heer Reukema over het museum. Het
voorstel valt in goede aarde. Opmerkelijk is dat
heer Schaap in de media heeft gemeld € 75.000,--
te geven aan het Drents Museum. Daar is toch
bedoeld dat het college van plan is de staten voor
te leggen om dit bedrag aan het museum ter
beschikking te stellen?

De heer SLUITER is van mening dat het Drents
Museum het goed doet, zeker de laatste jaren. Dit
ambitieuze museum slaagt erin landelijk furore te
maken. Ook het programma rond het 150-jarig
bestaan ziet er goed uit. Het voorstel wordt dan
ook van harte gesteund.

Mevrouw NIEUWENHUIZEN denkt dat het
programma een goede culturele uitstraling voor
Drenthe inhoudt.
Alle loftuitingen over het museum worden dan
ook onderschreven. Het streven van het Drents
Museum is om meer dan honderdduizend bezoe-
kers te ontvangen. Hoeveel bezoekers ontvangt
het museum nu per jaar?

Mevrouw SMITH wijst erop dat het Drents
Museum dit jaar is uitgeroepen tot het beste
Nederlandse historisch museum. Ook het
programma voor het jubileum is een breed en
goed programma, waarbij zelfs gedacht is aan
het erbij betrekken van de Kostuumcentrale die
overigens dit jaar 15 jaar bestaat. De samenwer-
king met de diverse instellingen valt in goede
aarde. Het betrekken van onderwijsinstellingen
is geïnterpreteerd als het bezoeken van school-
kinderen met onderwijzer aan het museum.
Waarom wordt overigens het Drents Plateau niet
vermeld? Er wordt ingespeeld op allerlei doel-
groepen. Een vrijkaartje voor alle inwoners van
Assen betekent waarschijnlijk dat het museum
uitkomt op honderdduizend bezoekers in het
volgende jaar.

Aan de gemeente Assen is een bedrag van
€ 90.000,-- gevraagd. Die zegt echter € 85.000,--
toe. Betekent dit een probleem?

De heer PEREBOOM steunt het initiatief van
harte. Het ontbrekende bedrag van € 5000,-- kan
wellicht door de provincie worden betaald.

De heer SCHAAP verklaart het betrekken van de
onderwijsinstellingen met een verwijzing naar het
beleid gericht op cultuureducatie en jeugd en
cultuur. Het is aan het Drents Museum om daar-
aan vorm te geven. Het college wil niet aange-
sproken worden op wat krantenberichten vermel-
den. Zij is immers doordrongen van het budget-
recht van de staten.
De in sommige ogen geringe aandacht voor
400 jaar provinciaal Drents bestuur is een gevolg
van besluitvorming van jaren geleden. Toen is
besloten daaraan vorm te geven via het uitgeven
van een encyclopedie, die inmiddels in drukproef
bestaat. In november wordt deze encyclopedie
aangeboden ter benadrukking van het thema
400 jaar provinciaal bestuur in Drenthe.
Het is niet bekend dat Assen minder dan het ge-
vraagde bedrag heeft toegezegd. Als dat proble-
men oplevert voor het museum, zal dat ongetwij-
feld duidelijk worden.

De VOORZITTER constateert dat het statenstuk
de A-status krijgt.

12. Sluiting

De VOORZITTER sluit om 10.55 uur de vergade-
ring.

Vastgesteld in de vergadering van de Staten-
commissie Cultuur en Welzijn van 26 november
2003.

HJE
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TOEZEGGINGEN

gedaan in de vergadering van de Statencommissie Cultuur en Welzijn, gehouden op 1 oktober 2003 in
het provinciehuis te Assen.

Pagina

9 Mevrouw HAARSMA zegt toe uit te zoeken of er sprake is van financiële problemen bij de realisatie
van hospices.

11 De heer SCHAAP zegt toe dat de vragen over de ondertiteling van de nieuwsuitzendingen van
RTV Drenthe schriftelijk worden beantwoord voor de algemene beschouwingen.


